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Fekální řeka ohrožuje olympijské hry v Paříži
rt.com/news/595694-water-pollution-paris-olympics/

Seina má "alarmující" hladiny bakterií, ukázaly testy

SOUBOROVÁ FOTOGRAFIE: Celkový pohled, jak sportovci plavou v řece Seině před
Eiffelovou věží během světového triatlonu žen 17. srpna 2023 v Paříži, Francie. © 
Aurelien Meunier / Getty Images

Plavecká etapa olympijského triatlonu v Paříži může být podle organizátorů akce
zpožděna nebo zrušena, pokud se nezlepší kvalita vody v řece Seině, která protéká
francouzským hlavním městem.

Řeka má letos v létě hostit několik olympijských akcí, ale podle varování, které v pondělí
vydala mezinárodní nevládní organizace Surfrider Foundation Europe, má „alarmující“
množství bakterií. Skupina tvrdila, že ze 14 vzorků odebraných na mostě Alexandre III
během šestiměsíčního období všechny kromě jednoho vykazovaly špatnou kvalitu vody.

Tony Estanguet, trojnásobný olympijský vítěz v kanoistice a prezident organizačního
výboru Paříže 2024, v úterý připustil, že E. coli je „jednou z větších výzev“, kterým musí
pořadatelé čelit, a poznamenal, že triatlon může být zpožděn nebo plavecká etapa.
zrušeno, pokud se kvalita vody zhorší.

"Ve sportu existuje riziko - vždy existuje riziko," citoval The Telegraph Estangueta.
Zdůraznil, že existuje „pouze jedno místo“ a není sporu o hledání náhradního místa.

Hlavním nebezpečím jsou silné přívalové deště, kdy se voda vlévá do pařížského
kanalizačního systému a způsobuje riziko přetečení. Přebytečný déšť je pak vypouštěn
do řeky a může vést ke znečištění. Loni v létě vedl únik odpadních vod ke zrušení
předolympijského plaveckého závodu.

Měření provedená mezi zářím 2023 a březnem 2024 ukázala, že hladiny dvou bakterií –
E. coli a enterokoků – byly často dvakrát a někdy i třikrát vyšší než maximální evropská
povolená množství, uvádí Surfrider Foundation.
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Úrovně znečištění zůstaly vysoké i poté, co Paříž investovala přes 1 miliardu eur (1,1
miliardy dolarů) ve snaze zajistit bezpečné koupání v Seině poprvé za sto let.

Plán pro řeku ve výši 1,4 miliardy eur zahrnoval renovaci infrastruktury, včetně nových
podzemních potrubí a čerpadel. Specialisté na kvalitu vody uvedli, že úrovně koncentrace
dvou bakterií, Enterococcus a E.coli, které se oba používají jako primární indikátory
fekálního materiálu ve sladkých vodách, byly dostatečně nízké na to, aby se v řece
bezpečně plavily.

Minulý měsíc se francouzský prezident Emmanuel Macron zavázal plavat v Seině ve
zjevném pokusu dokázat, že je čistá, před olympijskými hrami, které se mají v hlavním
městě země konat v červenci a srpnu.


